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a közönség előtt fel akarják tárni a diákság ki 

vánságaít". 

Erdélyi rektor ekkor újból felállt és a követ-

kezőket mondotta: 

Az ifjúság pontokba foglalhatja kivánsárait 
is ez egyelem vezetőségén kérésziül eljuttathatja 
illetékes hehfre. Ez a beszéd azonban nem való 
idei 

Krénusz Ferencet ezután dr. fíuócz Béla fő-

kapitányhelyettes is felszólüotta, hogy fejezze be 

beszédét, ami ekkor pár mondat után megtörtént. 

A szokatlan intermezzó után az ünnepség ez-

után zavartalanul folyt le, a Nemzeti dall Kiss 
Mihály tanárjelölt szavalta el, majd Szeged vá-

ros nevében dr. Csonka Miklós tanácsnok, a 

MANSz nevében Forgács Ottóné let« le koszorút a 

Kossuth-szoborra. Az ünnepség a Himnusz elének-

1 és ével ért véget. 

Erdélyi rektor: 
„Heg kellett védenem az ünnep méltóságát" 

»Az itfuségof a nyilasok bujtogatják alattomban« 

A Délmagyarorszig munkatársa kedden délelőtt 
felkereste dr. Erdélyi László reklort és kérdést 
intézett hozzá a márciusi ünnepségen lezajlott 
események ügyében. Közöltük, hogy a diákság egy 
csoportja hir szerint nyilt levélben szándékozik 
tiitakomi a rektor beavatkozása ellen 

A rektor tiltakozva mondotta: 
— Az én eljárásom nem volt illetéktelen. Az 

elöljárónak joga van «z ifjúság ügyeibe beleszólni, 
még ha nem is az Alma Mater falai között folyt le 
a gyűlés. Szükségesnek véltem, hogy a szónokot 
az ünnep méltóságához is öröméhez felemeljem 
és ezáltal helyes Irányba tereljem beszéde menetét. 
Nem akartam, hogy a szónok elmerüljön a rész-
letekbe, egyre kínosabb legyen a szituáció, mert 
akkor ugyanúgy otthagytuk volna az ünnepséget, 
ahogy Budapesten otthagyták. 

— Az ünnepséget az egyetemi ifjúság rendezte 
és arra meghívta a hatóságok vezetőit. Jelen volt 
a kultuszminiszter ur kiküldötte is Ezek az urak 
csak olyan ünnepségen vehetnek részt, ahol állá-
suk tekintélyét nem feszélyezik. Féltem attól, 
látva kínos helyzetüket, hogy otthagyják az ün-
nepséget Hogy ez meg ne történhessen, azért lép-

tem közbe. 
— A szónok egyébként nyílt kapukat dönge-

tett, mert hiszen a kultuszminiszter u r annyira 
kívánta tudni az ifjúság óhajait, hogy a rektori 
értekezleten is első kérdése az volt hozzám, mit 
határozott az ifjúság a szegedi gyűlésen. Kény-
telen voltam kijelenteni, hogy semmiféle határozati 
javasiatot nem terjesztettek elő és igy nem is fo-
gadtak el, holott ezekre lett volna mód és alka-
lom. A legnagyobb baj szerintem az, hogy az ifjú-
ságot nyilasok bujtogatják alattomban. 

— Ha ebből az ügyből kifolyólag nyilt leve-
let intéznének hozzám, azt is izgatásnak fogom 
tekinteni, de megadom rá a választ. Nyilt levél 
ezdoig nem jutott el hozzám, fenntartom hozzá-
szólásomat arra az alkalomra, ha a nyilt levél a 
kezem között lesz. 

Dr. Fülei Szántó Endre miniszteri tanácsos, 
a kultuszminisztérium kiküldöttje kedden délelőtt 
is Szegeden tartózkodott és megbeszéléseket foly-
tatott a rektorral és az egyetemi tanács többi 

I tagjával. Értesülésünk szerint a hétfői -esemé-
nvrtről, amelyeknek tapuja volt a Klauzál-téren, 

| jelentést tesz a kultuszminiszternek-

A tüdőbefeiif ondozó fekvőcsarnokát 
nem inségmunkásokkal 
építteti fel a város 

A fekvőcsarnok építéséhez 8000 pengő állam-
segélyt utalt ki a belügyminiszter 

(A Delmagyarország munkatársától) A szegedi 
iparosságnak régóta hangoztatott panasza az, hogy 
fontos szakmunkákat az inségmunkdlatok kereté-
ben végeztet el a város. Legutóbb a tüdőbeteggon-
dozó intézet építését végezték el igy és emiatt az 
iparosság körében nagyfokú volt az elégedetlen-
ség. A kisgyűlés is foglalkozott annakidején a 
dologgal es megbízta a polgánnei'trt, hogy a 
fontosabb szakmunkáknál lehetőleg szakiparoso-
kat foglalkoztasson. 

A polgármester utasítására dr. Kemenesi Ti-
bor néDjóléti tanácsnok tárgyalt az ipartestület 
képviselőm! arról, hogyan foglalkoztassák a 
jzakiparosokat az inségmunkálatoknak jelzett 
építéseknél. Régebbi terv ugyanis, hogy a tödőbe-
teggondozóval kapcsolatban felépítteti a város a 
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fekvőcsarnokot is, még pedig szintén inségmunka 
keretében. Az építéshez néhány napon belül hoz-
záfognak, mert a szükséges költség is rendelke-
zésre áll. A város ugyanis még hetekkel ezelőtt 
államsegélyt kért a fekvőcsarnok éptéséhez. Most 
megérkezett a belügyminiszter értesítése, hogy 

4000 pengőt államsegélyként kiutalt az építke-
zésre és még további 4000 pengőt kap Szeged, de 
majd csak az uj állami költségvetés életbelépése 
után. Ez julius elsején történik meg és közvetlen 
ezután folyósítja a minisztérium a további ál-
lamsegélyt. 

Miután a fedezet mér megvan, a fekvőcsarnok 
építése napok múlva megkezdődik. Érért aztán 
szükséges volt az iparosok foglalkoztatásáról is 
tárgyalni. A tárgyalásoknál az ipartestület részé-
ről Kőrmendy Mátyás, Erdélyi András és Balogh 
Péter je lenei meg a népjóléti hi*a«a'ban és meg-
egyeztek abban, hogy a fékvőcsarnok építésénél 
egyelőre 2—3 szakiparost foglalkoztat a város. A 
szegénvebbsorsu iparosokat juttatják munkához és 
nem az inségalapból, hanem a háztartási alap-
ból fizetik majd őket. 
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Vörös József lemondott 
ipartestületi régi 

alelnöki tisztségéről 
(A Délmagyarország munkatársá tó l . ) A nem-

régen megtartott ipartestöleti választáson, 
m in t ismeretes, R a i n e r Ferencet választot-
ták meg elnökké. Kőrmendy Mátyással együtt 
kibukott a régi tisztikar va lamenny i tagja is, 
V ö r ö s József kivételével, akit a régi rezsim-
ben, m a j d az ú j b an is alelnökké választóttálc. 
Ismeretes az is, hogy 56 iparos a választás el-
len fellebbezést adott be, a fellebbezés nyo-
m á n az érdemi elbírálás előtt az iparhatóság 
visszahelyezte az ipartestület élére a régi el-
nökséget, amelyet az érdemi döntésig megbí-
zott az ügyek vezetésével. 

V ö r ö s József most lemondott régi alelnök -
ségéről és elhatározását levélben jelentette be 
az iparosságnak. 

Lemondását azzal indokol ja meg, hogy mi-
után döntés még nem történt, komo ly nehéz-
ségek merül tek fel a vezetés körü l . Az utóbb i 
nanok eseményei arról gvőzték őt meg — foly-
tatja —, hogv a jelenlegi helvzet nem rövid 
időre szóló átmenet i ál lapot, h a nem amin t a 
jelek muta t j ák , a ha t ó ' á g érthetetlen intéz-
kedése ez a visszás ál lapotot „prolongáln i 
akar ia" . A helvzet súlyosságának tudatában 
— mond ja Vörös — , azt a felelősséget, hogy a 
ré«i és u j rezsim között az összekötő szerenet 
iátsza, nem vá l l a lha t j a tovább, mert a testü-
let m u n k á j á t veszélyeztetve lá t ja . Ezért in-
kább lemond a ré«i alelnöki tisztségről. 

szelvényekre legszebb selyem é s 

szövetujdonsásol ; at ad ja 

T a b á r P é t e r 
divatáruhAza, KárAsz-ucca 3. sz 

A Szeged ! K e r e s k e d ő k 

Egges**ie(e 
1937. április 4-én délelőtt 10 óra-
kor tartja 

liszlufltó közgyűlését 
a Kereskede m i és I p a r k ama r á b an . 

Z o m á n o - é s a l u m í n i u m főzőedénye!«, 
háztar tás i és j á tékáru ú j dons ágok 

nagy rak iára 

Szenté edénvárú!i*z, 
S r «ed. S/échenv-tér ff. 'Városi bérház) „Kalász" tag 


